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МЗ ТЪРСИ ПРЕПОДАВАТЕЛИ НА СПЕШНИ МЕДИЦИ 

 

Те трябва да обучат 6 892 души в Националния център за продължаващо обучение 

на работещите в системата на спешна медицинска помощ 

 

Министерство на здравеопазването обяви обществена поръчка за преподаватели в 

Националния център за продължаващо обучение на спешни медици. Те трябва да обучат 

6 892 души. 

Одобреният кандидат трябва да може да осигури по 10 преподаватели в специалностите 

" спешна медицина", "анестезиология и интензивно лечение", "нервни болести"," 

кардиология", "педиатрия", "ортопедия и кардиология", "хирургия",  "токсикология", 

"акушерство и гинекология", "вътрешни болести", "хирургия", " токсикология", 

"акушерство и гинекология" и "вътрешни болести". 

Изискванията на които трябва да отговорят кандидатите са валидно разрешение за 

лечебна дейност по ЗЗЛ и да имат разкрито функциониращо многопрофилно спешно 

отделение с трето ниво на компетентност. Освен това, участниците трябва да са 

акредитирани за цялостна медицинска дейност, както и за обучение на студенти или 

специализанти. Преподавателите трябва да обучат 6 892 души. Курсовете ще са с 

продължителност по 8 и половина астрономически часа. В учебния ден са предвидени 

по две междучасия от половин час, както и един час за обяд, се посочва в описанието но 

обществената поръчка. 

Теоретичната част, е с общ продължителност от 15 астрономически часа седмично. 

Лекциите трябва да се провеждат в зали, които побират до 160 човека. Освен теоретична 

е предвидено да има и практическа част. Тя е с продължителност 17 часа и половина. 

Курсистите ще бъдат разделени на групи, като всяка от групите не трябва да надвишава 

12 човека. 

Максималната стойност за цялата продължителност на рамковото споразумение е 717 

592 лева. Обществената поръчка е въз основа на проект финансиран със средства на ЕС 

за „Подобряване на условията за лечение на спешните състояния" както и по ОП 

„Развитие на човешките ресурси" 2014-2020 година. Офертите ще бъдат отворени в МЗ 

на 8 март от 14 часа. 
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Управителят на НЗОК: Пациентите ще имат неограничен достъп до иновативни 

лекарства 
  

Според д-р Дечо Дечев предстои да се улесни издаването на протоколи за изписване 

на безплатни лекарства 
  

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/7669-
http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/upraviteljat-na-nzok-pacientite-shte-imat-neogranichen-dostap-do-inovativni-lekarstva.html
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/upraviteljat-na-nzok-pacientite-shte-imat-neogranichen-dostap-do-inovativni-lekarstva.html


Page | 2 

2 

За първи път сме на крачка да стигнем до един правилен път – без да имаме преразход, 

пациентът да не се ощетява. Така коментира управителят на Националната здравна 

осигурителна каса Д-р Дечо Дечев новите регулации, свързани с бюджета на Касата. 

„За първи път чрез тази Наредба се определя механизъм, чрез който се гарантира 

финансова стабилност на Касата, тоест да няма преразход в перото на бюджета за 

лекарства. Гарантира се достъп до всички нови молекули. Няма да има ограничение в 

достъпа до иновативни и нови лекарства, ще се запази финансовата стабилност на Касата 

и ще се намали бюрократичната тежест на пациента за достъп. 

Д-р Дечев обясни, че НЗОК има лимитиран бюджет, той се формира от обема 

постъпления, който всеки един гражданин плаща. В рамките на този бюджет има 

различни пера – болнична помощ, извънболнична помощ и лекарства. Те също имат 

ограничени стойности, затова задачата на екипа на Касата е да определи такава политика 

и действие, че да се запазят тези параметри в бюджета. Управителят на НЗОК посочи, че 

за да се разшири достъпът до лечение трябват промени в политиката. 

„На практика,  срещу това дадено право стои задължението всички да даваме по 8% от 

доходите си. Ако искаме тези права да се реализират или трябва да внасяме по-висока 

вноска, или политиците да определят система от мерки и действия, чрез които в Касата 

да постъпват повече средства”, каза още управителят на НЗОК. 

Д-р Дечев заяви, че ще се улесни издаването на протоколи за изписване на безплатни 

лекарства. „Понякога медицинските критерии, с които пациентът се насочва не 

отговарят на показанията на дадения продукт. Така че контрол трябва да има, но ще се 

премахне политиката, чрез умишлено създавани препятствия пред пациента да се забавя 

достъпа до лекарства, с цел да се забави плащането на медикаменти”, посочи д-р Дечев. 

Управителят на Касата заяви, че несправедливо е бил обвинен в обида към работещите в 

частните болници. „Това, което ги жегна тези хора е, че те са акционери в частните 

болници, а някои и собственици. Това, което казах е, че не може от обществения ресурс 

за здраве да се формира печалба, която да отиват в други сектори, а не в болниците, от 

която идва тази печалба”, посочи Дечев. 
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Аптекарите настояват 
  

"Правителството да вземе мерки всеки пациент от всяко населено място да получава 

еднакви по качество, обем и достъпност фармацевтични грижи", каза председателят на 

Националната аптечна камара Антон Вълев. 

По думите му това включва краткосрочни мерки и дългосрочни като създаване на 

национална аптечна карта. Според Вълев, държавата трябва да създаде регулаторен 

механизъм, който да разреши на общините да участват в така нареченото публично-

частно партньорство. 

"Това означава да се разкрият аптеки, които са с предоставен от Общината терен. Или 

ако съществуваща аптека, обслужва пациенти, но няма договор със Здравната каса , при 

определени условия да се даде субсидиране от страна на Общината за изпълняване на 

дейности по Здравна каса. Ако се реши, че дадено населено място има нужда от 

денонощна аптека, то Общината да субсидира нощната смяна", добави Вълев. 

В останалото време, финансирането да е ангажимент на предприемача, предлагат от 

Националната аптечна камара. Лекарствата да имат единна държавна цена, искат още 

аптекарите. Да се регламентират и други дейности на аптеките, като изпълнение на 

парамедицински дейности, включително и подновяване на рецептите по Здравна каса. 
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Верификацията и малките аптеки 
  

Въвеждането на европейската директива за верификация ще затрудни малките аптеки, 

тъй като налага закупуването на софтуер и четци в момент, когато трябва да се сменят 

касовите апарати. Освен това тези устройства ще изискват по-нататъшна поддръжка. 

Това обаче не е най-големият проблем пред аптеките, смята Пепа Петракиева – магистър-

фармацевт от Кубрат. По думите и, в директивата не е записано, че аптеките са длъжни 

за закупят софтуер и четци и да верифицират. Там е заложено, че трябва да се гарантира, 

че лекарството не е фалшиво. „Това, е задължение на производителя, пазаруваме от 

лицензирани складове, а те пазаруват от лицензирани производители, чиито препарати 

са регистрирани тук, а за мен това е достатъчна гаранция“ - коментира Пепа Петракиева. 

Според нея верификацията се налага в услуга на производителите, за да могат те да 

проследяват движението на лекарствата си. 
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ПРЕДИ 10 ГОДИНИ 
  

Кои бяха водещите събития на тази дата според архива на „24 часа" 
  

Лекарствата по-евтини без рецепта от касата 
  

Незапомнен хаос завладя лекарствения пазар заради противоречия в нормативната 

уредба. Допуска се лекарства на свободна продажба да излизат по-евтино, отколкото 

струват в списъка на намалените на здравната каса. 

Разликите са до 2-3 лв. Поголовното намаление е в пределните цени на чужди лекарства, 

които се регистрират от комисия към МЗ. Тъй като по закон касата няма право да плаща 

лекарства на по-високи цени от пределните, тя настоя аптеките да отразят веднага 

намаленията. Това пише „24 часа" на 6 март 2009 г. 

10 години по-късно аптеки отново излязоха на протест заради европейска директива 

за верификация на лекарствата, опаковките на които вече се произвеждат с уникален 

код, който гарантира, че няма да се продават фалшиви медикаменти. 
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